



PRESS RELEASE

Embassy of the United States of America in Damascus

Tel: 963-11-33 91-4444 Fax: 963-11-332-1456 Web: <http://damascus.usembassy.gov/>

President Obama Announces Recess Appointment to Damascus Post

December 29, 2010

WASHINGTON – President Obama announced today his intent to recess appoint Robert Stephen Ford to fill the post that have been left vacant in Damascus for an extended period of time.

Robert Stephen Ford is a career member of the Senior Foreign Service. He presently works for the State Department's Inspector General's Office. Immediately prior to that assignment, Ambassador Ford served as the Deputy Chief of Mission at the U.S. Embassy Baghdad, Iraq. He was confirmed by the U.S. Senate as Ambassador to Algeria on May 27, 2006, and sworn in on August 11, 2006. Mr. Ford served from 2004 until 2006 and again from 2008 until 2009 as the Political Counselor to the U.S. Embassy Baghdad, Iraq and was Deputy Chief of Mission in Bahrain from 2001 until 2004. Mr. Ford has also served in a number of other posts since entering the Foreign Service in 1985, including Izmir, Cairo, Algiers, and Yaoundé. He is a recipient of a number of Department of State awards, including the 2005 James Clement Dunn Award for outstanding work at the mid-level in the Foreign Service as well as three Superior Honor Awards and two Meritorious Honor awards. Mr. Ford earned a Master of Arts in 1983 from Johns Hopkins University.

###



بيان صحفي

Embassy of the United States of America in Damascus

Tel: 963-11-33 91-4444 Fax: 963-11-332-1456 Web: <http://damascus.usembassy.gov/>

الرئيس أوباما يعلن تعيين المرشح لمنصب السفير في دمشق

29 كانون الأول، 2010

واشنطن -- أعلن الرئيس أوباما اليوم عزمه تعيين روبرت ستيفن فورد لملئ منصب السفير الذي ظل شاغراً لفترة طويلة في دمشق.

وروبرت ستيفن فورد هو دبلوماسي رفيع في الخدمة الخارجية يعمل حالياً في مكتب المفتش العام في وزارة الخارجية الأمريكية. وقد شغل قبل ذلك منصب قائم بأعمال السفارة الأمريكية في بغداد في العراق. تمت الموافقة عليه من قبل الكونغرس كسفير للولايات المتحدة في الجزائر في أيار عام 2006 وأدى القسم لذلك المنصب في 11 آب 2006. خدم السيد فورد ما بين 2004 - 2006 وبين 2008 - 2009 كمستشار سياسي لسفارة الولايات المتحدة في بغداد، العراق، وشغل منصب نائب رئيس البعثة الدبلوماسية الأمريكية في البحرين بين 2001 - 2004. كما خدم السيد فورد في عدد من السفارات الأخرى حول العالم منذ دخوله سلك الخدمة الخارجية عام 1985 بما في ذلك في أزمير والقاهرة والجزائر وياوند. حصل السيد فورد على عدد من جوائز وزارة الخارجية الأمريكية ومن ضمنها جائزة (جيمس كليمنت دان) للتميز بالعمل في المستوى المتوسط في الخدمة الخارجية عام 2005 إضافة إلى ثلاث جوائز شرف رفيعة وجائزتي استحقاق شرف. يحمل السيد فورد درجة الماجستير في الآداب من جامعة جونز هوبكنز عام 1983.

###